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Sak	  3/2013	   Budsjett	  2013,	  post	  17	  Utdanning	  og	  rekruttering	  
	  
Saksopplysninger:	  
	  
DFSU	  sitt	  budsjett	  ble	  vedtatt	  i	  Norges	  Skytterstyre	  etter	  tildeling	  i	  fra	  
Forsvarsdepartementet.	  	  
	  
De	  bevilgningene	  som	  er	  gitt	  til	  ungdomssektoren	  er	  i	  samsvar	  med	  søknaden	  som	  ble	  sendt	  
1.	  juni	  2013,	  men	  avviker	  fra	  DFSU	  sitt	  budsjettforslag	  for	  2013	  som	  ble	  behandlet	  i	  høst.	  	  
	  
	  
Drøfting:	  
Norges	  Skytterstyre	  har	  i	  sitt	  budsjettvedtak	  sak	  100/2013	  korrigert	  budsjett	  for	  offentlige	  
midler	  slik	  at	  dette	  er	  i	  samsvar	  med	  Forsvarsdepartementets	  tildeling	  for	  2013.	  	  
	  
Dette	  medfører	  også	  at	  post	  17	  er	  korrigert	  i	  samsvar	  med	  søknad	  som	  ble	  sendt	  1.	  juni.	  	  
En	  konsekvens	  av	  FDs	  nye	  tilskuddskriterier	  er	  at	  de	  enkelte	  prosjekter	  og	  aktiviteter	  som	  
det	  søkes	  tilskudd	  til	  må	  koordineres	  med	  budsjettpostene.	  Tildeling	  av	  midler	  og	  
rapportering	  skal	  skje	  etter	  de	  nye	  kriteriene,	  og	  det	  oppleves	  nok	  en	  større	  detaljstyring	  fra	  
FD	  enn	  tidligere.	  I	  utgangspunktet	  får	  vi	  ikke	  bruke	  midler	  til	  andre	  prosjekt	  enn	  tildelt,	  og	  vi	  
må	  trolig	  søke	  FD	  om	  godkjenning	  dersom	  det	  viser	  seg	  å	  være	  behov	  for	  å	  justere	  fordeling	  
av	  midlene	  mellom	  prosjektene	  under	  post	  17.	  
	  
	   	  



DFSU	  sitt	  reviderte	  budsjett	  2013	  for	  post	  17	  er	  som	  følger:	  	  
	  
Note 7 

   BUDSJETTFORSLAG POST 17 FOR 2013 
  

 
BUDSJETTKOLONNER 

 

Budsjett 
2013 

Budsjett 
2012 Endring 

Administrasjon og andel 
lønnskostnader 560 000 628 000 -68 000 
DFSU møter, reise og oppholdsutg. 250 000 227 000 23 000 
Landsskytterstevnet 60 000 60 000 0 
Rekrutteringsmateriell 150 000 90 000 60 000 
Prosjekt/skole 220 000 90 000 130 000 
Skyteskole 350 000 320 000 30 000 
Ungdomslederkurs og samlinger 275 000 40 000 235 000 
Diverse bidrag/tilskudd 545 000 580 000 -35 000 
Sum post 17 - Ungdom og 
rekruttering 2 410 000 2 035 000 375 000 
	  
	  
I	  forbindelse	  med	  søknad	  om	  tilskudd	  2014	  (søknadsfrist	  3.	  juni)	  må	  DFSU	  gjøre	  en	  
vurdering	  av	  de	  enkelte	  prosjekter	  slik	  at	  søknaden	  blir	  best	  mulig	  tilpasset	  avdelingens	  
budsjett.	  	  
	  
DFSU	  kan	  gjøre	  mindre	  endringer	  av	  tiltak	  innenfor	  hvert	  enkelt	  prosjekt.	  	  
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  tar	  revidert	  budsjett	  2013	  post	  17	  til	  etterretning.	  	  
	  
	  
Sak	  4/2013	   Årsmelding	  2012	  
	  
Saksopplysninger:	  
Ungdomskonsulenten	  la	  fram	  forslag	  til	  Årsmelding	  for	  DFSU.	  	  
	  
Foreløpig	  utkast	  til	  årsmelding:	  
Det	  frivillige	  Skyttervesen	  Ungdomsutvalget	  (DFSU)	  har	  ledet	  dette	  arbeidet,	  og	  har	  som	  
hovedmål	  å	  legge	  til	  rette	  for	  en	  helhetlig	  og	  kvalitativ	  rekruttering.	  Rekruttering	  er	  en	  
langsiktig	  prosess,	  der	  ungdomsmassen,	  ressurser,	  apparatet	  rundt	  den	  enkelte	  skytteren,	  
med	  mer,	  er	  faktorer	  som	  spiller	  inn	  og	  gir	  variabler.	  Det	  er	  forskjell	  på	  en	  oppblomstring	  og	  
faktisk	  rekruttering.	  Begrepet	  rekruttering	  innebærer	  at	  lagene	  har	  en	  tilstrømming	  av	  nye	  
skyttere,	  og	  at	  disse	  forblir	  aktive	  over	  tid.”	  For	  å	  realisere	  Handlingsplanens	  mål	  om	  en	  
økning	  i	  rekrutteringsklassene,	  har	  DFSU	  prioritert	  følgende	  tiltak:	  
	  

• Skyteskole	  
• Lederutvikling	  
• Fellesskap	  og	  miljø	  
• Voksenrekruttering	  

	  
	  



Parallelt	  med	  disse	  prioriteringene	  har	  DFSU	  også	  et	  utvidet	  ansvar	  gjennom	  det	  sentrale	  
instruksverket,	  og	  rekruttering	  generelt.	  Det	  er	  særlig	  en	  tilretteleggig	  for	  våre	  nye	  seniorer	  
og	  arbeidet	  med	  å	  skape	  ”skytterfamilier”	  gjennom	  Skyteskole,	  som	  er	  viet	  mye	  
oppmerksomhet.	  Temadagene	  er	  utvidet,	  og	  bidrag	  for	  å	  arrangere	  aktivitetskveld	  for	  
foreldrene	  er	  økt.	  	  
	  
Under	  LS	  2012	  gjennomførte	  DFSU	  en	  egen	  ungdomsledersamling.	  Dette	  samlet	  i	  alt	  250	  
mennesker,	  og	  må	  sies	  å	  vært	  særdeles	  vellykket.	  Dette	  er	  et	  tiltak	  som	  bør	  videreutvikles	  
og	  videreføres	  under	  kommende	  LS.	  
	  
Rekrutteringen	  er	  rimelig	  stabil	  i	  de	  yngste	  klassene,	  og	  dette	  er	  et	  resultat	  av	  at	  mange	  lag	  
driver	  et	  kvalitativt	  og	  godt	  rekrutteringsarbeid.	  LS	  står	  sterkt,	  og	  deltakelsen	  i	  
rekrutteringsklassene	  er	  høyere	  i	  2012	  enn	  sist	  LS	  var	  på	  vestlandet.	  I	  2012	  var	  
deltakerantallet	  i	  rekrutteringsklassene	  9	  flere	  enn	  Førde	  i	  2008,	  og	  hele	  151	  flere	  enn	  OS	  i	  
2002.	  Dette	  på	  tross	  av	  at	  LS	  i	  2012	  kolliderte	  med	  skolestart	  i	  enkelte	  fylker.	  
	  
I	  2012	  var	  det	  79	  lag	  som	  arrangerte	  skyteskole,	  med	  et	  samlet	  antall	  på	  966	  deltakere.	  
Dette	  er	  økning	  fra	  2011	  på	  196	  personer	  som	  har	  gjennomført	  en	  skyteskole.	  Det	  er	  
fortsatt	  en	  tendens	  at	  lagene	  generelt	  tar	  inn	  færre	  skyttere,	  og	  legger	  større	  vekt	  på	  
oppfølging	  i	  forhold	  til	  lagets	  kapasitet.	  Antall	  medlemmer	  som	  blir	  fulgt	  opp	  etter	  
skyteskolen	  med	  temadager	  øker	  med	  nesten	  50%.	  Dette	  er	  en	  trend	  vi	  håper	  fortsetter.	  	  
Det	  er	  i	  dag	  en	  forutsetning	  for	  god	  rekruttering	  at	  både	  foreldrene	  og	  skytterne	  blir	  fulgt	  
opp	  av	  skytterlaget.	  Gjennom	  tiltak	  for	  og	  med	  foreldre	  rekrutterer	  skytterlagene	  ikke	  bare	  
nye	  skyttere,	  men	  også	  til	  eget	  tillitsmannsapparat.	  
	  
Landskonkurransen	  i	  skoleskyting	  11/12	  viser	  igjen	  en	  nedgang,	  med	  920	  elever	  og	  11	  
arrangerende	  lag	  fordelt	  på	  13	  skoler.	  Dette	  er	  første	  gangen	  vi	  er	  under	  1000	  deltakere.	  	  
Forutsetningene	  for	  å	  kunne	  arrangere	  konkurransen	  endrer	  seg	  årlig,	  alt	  etter	  lærerplaner	  
og	  hvilke	  ressurser	  skolene	  og	  lagene	  har.	  Lagene	  som	  ligger	  i	  nærheten	  av	  en	  ungdoms-‐	  
eller	  videregående	  skole	  må	  ivareta	  muligheten	  de	  har	  til	  å	  synliggjøre	  laget	  og	  
skyttersporten.	  Det	  må	  vurderes	  om	  i	  hvilken	  grad,	  og	  i	  hvilken	  form	  dette	  tiltaket	  skal	  
videreføres.	  
	  
Valgfag/prosjekt	  i	  skolen	  ble	  gjennomfør	  av	  10	  lag,	  med	  til	  sammen	  292	  deltakere.	  Dette	  er	  
en	  svært	  gledelig	  økning,	  men	  også	  her	  er	  lagene	  prisgitt	  hvilke	  tilbud	  de	  lokale	  skolene	  har	  
mulighet	  for.	  	  
	  
Kurs/samling	  for	  nye-‐	  og	  førsteårsseniorer	  var	  et	  nytt	  prosjekt	  i	  2009	  som	  har	  vært	  
bidragsgivende.	  Dette	  ble	  opprettet	  med	  tanke	  på	  å	  motvirke	  frafallet	  i	  antall	  skyttere	  fra	  
rekrutteringsklassene	  opp	  til	  seniornivå.	  I	  2011var	  det	  kun	  6	  samlag	  som	  gjennomførte	  slike	  
samlinger/kurs,	  i	  2012	  var	  det	  hele	  14.	  Dette	  er	  svært	  gledelig,	  og	  det	  bør	  fortsatt	  
vektlegges,	  og	  stimuleres	  til	  i	  samlagene.	  
	  
Gjennom	  bidragsordningene	  har	  DFSU	  forenklet	  innrapporteringsrutinene	  og	  lagt	  til	  rette	  
for	  aktivitet	  ute	  i	  samlagene.	  	  
Det	  har	  i	  mange	  år	  vært	  en	  klar	  tendens	  er	  at	  mange	  samlag	  er	  flinke	  til	  å	  arrangere	  
kurs/samlinger	  for	  skytterne,	  mens	  det	  er	  klart	  færre	  som	  arrangerer	  kurs/samlinger	  for	  
tillitsmenn.	  I	  2012	  har	  dette	  endret	  seg	  en	  del,	  og	  vi	  ser	  en	  klar	  økning	  i	  antall	  samlag	  som	  
gjennomfører	  både	  ungdomslederkurs	  og	  instruktørkurs.	  Dette	  er	  svært	  viktig	  for	  å	  sikre	  



kontinuiteten	  av	  tillitsmenn	  på	  alle	  plan,	  og	  med	  tanke	  på	  frafallet	  i	  antall	  skyttere	  fra	  
rekrutteringsklassene	  opp	  til	  seniornivå	  er	  det	  viktig	  at	  samlagene	  opprettholder	  og/eller	  
øker	  kursaktiviteten.	  
Det	  er	  viktig	  at	  dialogen	  mellom	  samlag	  og	  lag	  vedlikeholdes,	  slik	  at	  lagenes	  behov	  for	  
støtte	  og	  kursing	  blir	  dekket	  best	  mulig.	  
	  
Det	  Nordiske	  samarbeidet	  gjennom	  landskamp	  er	  ivaretatt	  som	  før,	  og	  gir	  det	  enkelte	  land	  
muligheter	  til	  erfaringsutveksling	  og	  nytenking.	  Norge	  gjør	  det	  svært	  bra	  i	  Ungdoms-‐	  og	  
Seniornordisk	  Mesterskap.	  Dette	  er	  et	  direkte	  resultat	  av	  breddesatsing	  og	  at	  Norge	  kan	  
stille	  med	  mange	  gode	  skyttere,	  som	  kan	  hevde	  seg	  i	  alle	  disipliner.	  
	  
Det	  vises	  ellers	  til	  årsmeldingen	  til	  DFSU	  som	  er	  å	  finne	  på	  annet	  sted	  i	  årboka.	  
	  
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  oversender	  Årsmelding	  for	  2012	  til	  Norges	  Skytterstyre	  for	  videre	  behandling.	  
	  
	  
	  
Sak	  5/2013	   Tekst	  til	  Årbok	  DFS	  2012	  
	  
Saksopplysninger:	  
Ungdomskonsulenten	  la	  fram	  forslag	  til	  tekst	  til	  Årbok	  for	  DFSU.	  	  
	  
Foreløpig	  utkast	  til	  årsmelding:	  
	  

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN, UNGDOMSUTVALGET 
 

ÅRSMELDING FOR 2012 
___________________________________________________________ 

 
 
 
1. DFSU har i perioden 01.01 - 31.12 2012 hatt følgende sammensetning: 
 
LANDSDEL REPRESENTANT VARAREPRESENTANT 
Midt-Norge Olav Johan Lystad Kari Sofie Brøndbo Fiskum 
Sørlandet Jan Erik Bjerklund Terje Høyland/Marianne Borgen valgt 

august 2011 
Østlandet Unni Bjarkøy  Ingrid Tveiten  
Nord-Norge Ole Hans Dyrhaug Kurt Maurstad 
Vestlandet Knut Vik Stian Hellebust 
FO/Hærstaben Vidar Lindstad-Fossmo Ståle Larsen 
Heimevernet Hugo Thoresen  

 
 
2. Uttakskomiteen for ungdomslandslaget har hatt følgende sammensetning: 
 
Jarle Tvinnereim, Generalsekretær DFS   
Engebret Mjøseng, Utdanningskonsulent DFS 
Nils Erik Røste Lundon, Ungdomskonsulent DFS 



 
3. Utvalgets virksomhet 
 DFSU har i 2012 hatt i alt 5 møter, og behandlet 21 saker. I tillegg har utvalget hatt 

oppgaver i forbindelse med Nordisk Ungdomslandskamp og Landsskytterstevnet i Voss. 
Utvalgets representanter har også deltatt på diverse kurs og samlinger i sine respektive 
landsdeler. 

 
 
4. Nøkkeltall 

Klasse 2011 2012 Endring fra 
2011 

Aspirant 6804 6097 - 707 
Rekrutt 1725 1748 + 23 
Eldre Rekrutt 2046 1976 - 70 
Junior 2510 2431 - 79 
SUM 13085 12252 - 833 

 
 
5. Samlagsstevnene  
 

År Klasse 15 m Felt Bane Totalt 
2012 Aspirant 542 103 254 899 
 Rekrutt 396 199 340 935 
 Eldre Rekrutt 486  323 427 1236 
 Junior 381 259 329 969 
 Sum 1805 884 1350 4039 
 Endring fra 11 (4148)    -109 
 Endring fra 10 (4340)    -301 

 
 
6. Landsdelskretsstevnet 
 
Antall deltakere i rekrutteringsklassene: 

2012 2011 
Landsdelskrets Bane Felt Bane Felt 
Viken I 94 46 86 55 
Viken II 144 117 174 98 
Opplandskretsen 114 68 134 83 
Sørlandskretsen 93 51 108 64 
Hordakretsen 61 71 88 28 
Fjordane krets 63 59 48 48 
Mørekretsen 56 12 46 38 
Trønderkretsen 76 39 76 58 
Nord-Norge krets 108 105 104 99 
Sum 809 568 760 571 

 
 
7. Landsskytterstevnet 2012 
 

Deltakerantall på baneskyting 100m 
År Rekrutt Eldre Rek. Junior Sum 

2012 295 432 358 1085 
2011 257 312 263 832 

 
Deltakerantall på finfelt  



År Rekrutt Eldre Rek. Junior Sum 
2012 290 422 345 1057 
2011 256 308 261 825 

 

     Frafallsprosent LS 

År Rekrutt Eldre Rek. Junior 
2012 7,2 3,3 4,8 
2011 8,2 5,1 6,7 

 
 
 

Vinnere baneskyting  
Klasse Navn Skytterlag Resultat 
Rekrutt  Lars Ove Dulsvik Sogndal 349 
Eldre Rekrutt Miriam Jeanette 

Bjerklund 
Holla 350 

Junior Cathrine Brevik Berg Sørskogsbygda 350 
 

Vinnere i finfelt  
Klasse Navn Skytterlag Resultat 
Rekrutt  Sivert Sve Stranda 42/11 
Eldre Rekrutt Oda B Løvseth Løiten 42/12 
Junior Trine Ramsvik Stette Engesethdal/Skodje 42/11 

 
Samlagsskytingen 100m Rekrutt/Junior 
Nr Samlag Sum Deltakere 
1. Rogaland 

skyttersamlag 
399 Kristoffer Bødtker, 100   

Jardar Å Aarekol, 100  
Eirun Ø Søyland, 99   
Anette Thingbø, 100 

2. Hedmark 
skyttersamlag 

398  
 

Oda B Løvseth, 100 
Hans Kristian Lundby, 100   
Anita Lundby, 100 
Andreas H Ryen, 98 

3. Nord-Østerdal 
skyttersamlag 

398 Karl Magnus Lundkvist, 100 
Sondre Hagesveen Hagen, 99 
Erlend Ytterhaug, 100 
Einar Westum, 99 

 
 
 
8. Nordisk Ungdomslandskamp 2012  
 Gjesdal i Norge 
 

Bane - finale 
NR. NAVN POENG 

1. Eileen Torp 336 
2. Martine Minge 335 
3. Håkon Tveitan 332 
4. Katrine Lund 328 
5. Katrine Idland 325 

 
Lagskyting bane: 

1. Norge 1331 



2.  Sverige 1254 
3. Danmark 1176 

 
 
 

Resultat feltskyting: 
NR. NAVN TREFF 

1. Håkon Tveitan 40/7 
2. Katrine Idland 40/2 
5. Eileen Torp 34/0 
8. Martine Minge 24/5 

11. Katrine Lund 21/9 
 

 Lagskyting felt: 
1. Norge 119/46 
2. Sverige 103/36 
3. Danmark 98/28 

 
9. Landskonkurransen i skoleskyting i 11/12 
 

Antall deltakere 920 
Antall skoler 13 
Antall lag 11 

 
Lagkonkurransen 11/12 
 Ungdomsskoler 15m  

1. Hyllestad skule Sunnfjord 745 poeng 
2. Voss ungdomskule Hardanger og Voss 743poeng 
3. Rennebu ungdomsskole Gauldal 733 poeng 

 
 
 
Videregående skoler 15m  
1. Voss Jordbruksskole Hardanger og 

Voss 
703poeng 

2. Vennesla videregående skole Agder 673 poeng 
 
Ungdomsskoler 100m  

Ingen deltakere 
 

Videregående skoler 100m 
1 Meråker videregående skole Uttrøndelag 750 poeng 

    Kun en skole deltok 
 
Prosentkonkurransen 
 Klasse 1 - skoler med til og med 100 elever 

1. Etnedal skule Valdres 100 % 
1. Dalsøyra  Sogn Ytre 100 % 
3. Hillestveit ungdomsskole Sunnhordaland 94 % 

 
    Klasse 2 - skoler med 101 til 300 elever 

1. Meråker ungdomsskole Uttrøndelag 86,4 % 
2. Skogn ungdomsskole Inntrøndelag  56,7 % 
3. Voss jordbruksskule Hardanger og 

Voss 
42,6 % 



 
 Klasse 3 - skoler med over 300 elever 

1. Voss ungdomsskule Hardanger og 
Voss 

80,6 % 

2. Vennesla ungdomsskole Agder 1,4 % 
3.  Vennesla videregående skole Agder 0,9 % 

 
 
10. 350-Klubben 
 Tilsiget av medlemmer til 350 klubben er veldig stabil, og i 2012 ble det igjen 100 nye 

medlemmer. 
 
 
11. Tilskudd for samlinger/skyteskoler i 2012 
 

§ Samling for ungdomsskyttere 
§ 30 samlag har gjennomført samling 
§ 47 samlinger totalt, for til sammen 984 skyttere 
 
Følgende samlag har arrangert ungdomssamling 2012: 
 Agder, Aust-Agder, Drammen, Follo, Fosen, Telemark, Gudbransdal, Hardanger og 
Voss, Hedmark, Hordaland, Inntrøndelag, Lofoten, Namdal, Nordfjord, Nordmør, Nord-
Østerdal, Ofoten, Opland, Rana, Ringerike, Rogaland, Romsdal, Solør, Troms, Valdres, 
Vefsen, Vest Agder, Vesterålen,  Vestfold, Vest-Telemark og Østerdal. 
 
§ Samling for førsteårs og nye seniorer 
§ 11 samlag har gjennomført samling 
§ 14 samlinger totalt, for til sammen 99 skyttere 
 
Følgende samlag har arrangert samling for førsteår og nye seniorer 2012: 
Akershus, Nordfjord, Ofoten, Opland, Rana, Romsdal, Søre Sunnmør, Vest-Agder, 
Vestfold, Østerdal og Østfold. 
 
§ Kurs for instruktører 
§ 4 samlag har gjennomført kurs 
§ 5 samlinger totalt, for til sammen 64 instruktører 
§ 1 samlag har gjennomført instruktørkurs I, med til sammen 16 deltakere. 

 
Følgende samlag har arrangert instruktørkurs 2012: 
Drammen, Ringerike, Uttrøndelag og Vestfold 
 
§ Kurs for ungdomsledere 
§ 8 samlag har gjennomført kurs 
§ 8 samlinger totalt, for til sammen 139 ledere 

 
Følgende samlag har arrangert lederkurs 2012: 
 Akershus, Aust-Finnmark, Drammen, Gudbransdal, Rana, Søre Sunnmøre, Vefsn og 
Vesterålen 

 
§ Skyteskole 
§ 79 skytterlag har gjennomført skyteskole 
§ 966 deltakere. 

 
 

 



12. Viktige vedtak/saker i DFSU 2012 
 

• DFSU brukte mye tid på Langtidsplanen 2012-2016. Det ble utarbeidet en 
gjennomføringsplan. 

 
• DFSU arrangerte eget ungdomsledertreff under Landskytterstevnet på Voss. Dette 

samlet ca 250 stk. 
 

• DFSU fikk gjennomslag for at Rekruttene skal få ordinære feltfigurer på LS 
 
• Landskonkurransen i skoleskyting endret navn til Skolenes landskonkurranse i 

geværskyting. 
 
• DFSU jobber fortsatt aktivt med Aksjonsplan for rekruttering. Det jobbes også 

videre med å få aktivisert instruktørene i lagene. 
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  kom	  med	  innspill,	  og	  oversender	  forslag	  til	  administrasjonen	  for	  videre	  behandling	  
og	  oppdatering	  av	  statistikker.	  	  	  
	  
	  
	  
	  
Sak	  6/2013	   Tingsak:	  Endring	  i	  regelverk	  for	  samlagsskyting	  R/ER/J	  
	  
Saksopplysninger	  
Drammen	  skyttersamlag	  har	  sendt	  forslag	  om	  endring	  i	  regelverket	  for	  lagskyting	  R/ER/J.	  	  Forslaget	  
går	  på	  at	  de	  ønsker	  å	  endre	  reglementet	  slik	  at	  det	  alle	  samlag	  må	  stille	  med	  minst	  en	  Rekrutt	  på	  
laget.	  
	  
Begrunnelsen	  bak	  forslaget	  er	  at	  enkelte	  samlag	  ikke	  ønsker	  å	  ta	  med	  en	  rekrutt	  på	  laget	  på	  grunn	  
av	  usikkerheten/	  vanskelighetsgraden	  rundt	  det	  å	  skulle	  skyte	  med	  kal	  22	  i	  forhold	  til	  6.5mm.	  
Drammen	  foreslår	  også	  å	  åpne	  for	  at	  en	  Eldre	  rekrutt	  kan	  erstatte	  Rekrutten	  på	  laget	  ved	  å	  benytte	  
kal.22.	  
	  

Drøfting	  
Gjennomføringen	  av	  samlagsskytingen	  for	  ungdomsskytterne	  vil	  administrasjonen	  drøfte	  prinsipielt	  
med	  flere	  sider	  ut	  over	  det	  Drammen	  skyttersamlag	  legger	  opp	  til.	  	  
	  
En	  ordning	  som	  Drammen	  skyttersamlag	  foreslår,	  der	  alle	  samlag	  må	  stille	  med	  en	  Rekrutt	  på	  laget	  
kan	  i	  første	  omgang	  virke	  som	  en	  bra	  ide.	  Spesielt	  for	  de	  samlagene	  som	  har	  forholdsvis	  gode	  
skyttere	  i	  alle	  klasser.	  Men	  for	  alle	  de	  samlagene	  som	  i	  dag	  sliter	  med	  å	  stille	  lag	  i	  samlagsskytingen,	  
og	  kanskje	  ikke	  har	  gode	  skyttere	  i	  alle	  klasser,	  kan	  dette	  utvilsomt	  virke	  negativt.	  
	  
På	  samlagsskytingene	  på	  LS	  de	  siste	  tre	  årene	  det	  vært	  henholdsvis	  9,	  13	  og	  2	  rekrutter	  som	  har	  
skutt	  samlagsskyting.	  Når	  man	  ser	  på	  deltakelsen	  i	  klasse	  rekrutt	  på	  LS,	  så	  stiller	  hvert	  samlag	  med	  
gjennomsnittlig	  6	  rekrutter,	  mens	  11	  av	  samlagene	  hadde	  2	  eller	  færre	  deltakere	  å	  velge	  mellom.	  6	  
samlag	  hadde	  ikke	  en	  eneste	  rekrutt	  på	  LS.	  	  
	  
Et	  annet	  moment	  som	  må	  tas	  med	  er	  også	  at	  hvis	  man	  ser	  på	  det	  beste	  resultatet	  oppnådd	  i	  klasse	  
rekrutt	  fra	  hvert	  samlag,	  så	  varierer	  dette	  ifra	  237	  til	  250	  poeng.	  Det	  kan	  da	  stilles	  spørsmål	  om	  det	  
er	  riktig	  å	  sette	  en	  rekrutt	  til	  å	  representere	  samlaget,	  når	  ferdighetsnivået	  varierer	  så	  mye.	  	  



	  
Administrasjonen	  ser	  heller	  ikke	  at	  forslaget	  er	  riktig	  i	  forhold	  til	  anerkjente	  barneidrettsprinsipper.	  
Å	  innføre	  et	  system	  hvor	  rekrutter	  på	  12	  og	  13	  år	  må	  representere	  samlaget	  på	  
Landsskytterstevnet,	  kan	  utvilsomt	  være	  belastende	  for	  de	  som	  blir	  uttatt,	  og	  kanskje	  heller	  ikke	  
lykkes	  med	  skytingen.	  
	  
Administrasjonen	  mener,	  når	  denne	  saken	  nå	  er	  satt	  på	  dagsorden,	  at	  hele	  systemet	  for	  
samlagsskytingen	  for	  ungdomsskytterne	  burde	  endres.	  Samlagenes	  ungdomsutvalg	  bruker	  i	  dag	  
svært	  mye	  ressurser	  på	  uttaksskytinger	  som	  neppe	  bidrar	  til	  flere	  rekrutteringsskyttere	  i	  samlagene.	  
Kanskje	  tvert	  i	  mot,	  da	  denne	  oppmerksomheten	  på	  uttaksskytinger	  går	  ut	  over	  et	  generelt	  
rekrutteringsarbeid	  i	  samlagene.	  Vi	  er	  også	  kjent	  med	  at	  det	  flere	  steder	  har	  blitt	  konflikter	  i	  samlag	  
i	  forbindelse	  med	  uttaksprinsipper	  og	  uttak.	  	  	  	  
	  
De	  første	  årene	  med	  samlagsskyting	  på	  LS,	  ble	  25	  skudden	  til	  samlagenes	  beste	  skyttere	  summert	  
sammen	  til	  et	  samlagslag,	  og	  utgjorde	  samlagsskytingen.	  Fra	  1975	  har	  det	  vært	  samlagene	  selv	  som	  
har	  tatt	  ut	  laget,	  med	  en	  egen	  samlagsskyting	  under	  stevnet.	  Samlagsskytingen	  på	  LS	  samler	  mange	  
skyttere	  og	  publikum,	  og	  er	  et	  av	  høydepunktene	  på	  Landsskytterstevnet,	  så	  det	  er	  således	  gode	  
argumenter	  for	  å	  opprettholde	  dagens	  konkurranseform.	  Administrasjonen	  vil	  imidlertid	  endre	  på	  
uttaket	  til	  konkurransen.	  Administrasjonen	  mener	  et	  system	  på	  lik	  linje	  med	  den	  som	  nå	  er	  på	  
lagskytingen	  på	  Landsskytterstevnet	  for	  klasse	  3.	  –	  5.	  burde	  vært	  innført	  også	  i	  ungdomsklassene.	  
Der	  er	  det	  hvert	  skytterlags	  tre	  beste	  skyttere	  på	  LS	  som	  skal	  representere	  samlaget.	  	  
	  
Med	  en	  tilsvarende	  ordning	  for	  samlagsskyting	  for	  rekrutt/junior,	  kan	  de	  to	  beste	  i	  klasse	  Rekrutt	  
eller	  Eldre	  Rekrutt,	  og	  de	  to	  beste	  Juniorene	  på	  innledende	  25-‐skudd,	  skyte	  samlagsskytingen	  for	  
sitt	  samlag.	  Da	  ville	  ingen	  Rekrutter	  være	  ekskludert	  på	  forhånd,	  og	  det	  ville	  være	  spenning	  
igjennom	  hele	  LS	  om	  hvem	  som	  skulle	  representere	  samlaget.	  Samlagene	  kan	  med	  en	  slik	  ordning	  få	  
frigjort	  ressurser	  til	  å	  legge	  best	  mulig	  til	  rette	  for	  aktivitet	  i	  samlaget,	  og	  ikke	  bruke	  tid	  på	  laguttak.	  	  
	  
Administrasjonene	  støtter	  således	  ikke	  Drammen	  sitt	  forslag	  slik	  det	  foreligger,	  men	  ønsker	  heller	  å	  
endre	  uttaket	  av	  skytterne.	  På	  den	  måten	  ekskluderes	  likevel	  ikke	  klasse	  Rekrutt	  fra	  å	  delta,	  om	  de	  
er	  blant	  samlagets	  to	  beste	  skyttere	  på	  innledende	  skyting.	  
	  
Det	  er	  selvfølgelig	  noen	  som	  vil	  hevde	  motargumenter	  til	  en	  slik	  ordning.	  Blant	  annet	  kan	  det	  menes	  
at	  det	  er	  en	  ”dobbell	  straff”	  for	  samlagets	  antatt	  beste	  skytter,	  om	  han/hun	  skulle	  mislykkes	  på	  
innledende	  skyting	  og	  derfor	  heller	  ikke	  får	  delta	  på	  samlagslaget.	  Administrasjonen	  mener	  slike	  
argumenter	  ikke	  er	  tungtveiende	  i	  denne	  debatten.	  Det	  viktig	  at	  konkurransen	  ikke	  gjøres	  mer	  
høytidlig	  enn	  den	  bør	  være	  for	  ungdomsskytterne,	  slik	  det	  også	  er	  gjort	  med	  god	  suksess	  for	  
lagskytingen	  i	  seniorklassene.	  	  
	  
De	  beste	  samlagene	  vil	  sikkert	  også	  hevde	  at	  dette	  kan	  gjøre	  det	  vanskeligere	  for	  dem	  å	  hevde	  seg,	  
om	  ikke	  de	  antatt	  beste	  gjør	  det	  godt	  på	  innledende	  skyting.	  Igjen	  mener	  administrasjonen	  at	  dette	  
ikke	  er	  noe	  viktig	  argument,	  da	  den	  foreslåtte	  gjennomføringsformen	  åpner	  for	  at	  flere	  samlag	  har	  
muligheter	  for	  å	  gjøre	  det	  godt	  i	  konkurransen.	  Det	  vil	  nok	  uansett	  være	  slik	  at	  det	  er	  de	  beste	  
samlagene	  med	  størst	  bredde,	  som	  har	  størst	  forutsetninger	  til	  å	  bli	  blant	  de	  beste	  samlagene.	  	  	  	  
	  
Administrasjonen	  anbefaler	  Norges	  Skytterstyre	  å	  fremme	  følgende	  forslag	  til	  vedtak	  for	  
Skyttertinget	  2013:	  
	  
Drammen	  skyttersamlags	  forslag	  om	  at	  alle	  samlag	  må	  stille	  med	  en	  skytter	  fra	  klasse	  
rekrutt	  på	  samlagsskytingen	  for	  ungdomsklassene	  innføres	  ikke.	  
	  
Fra	  og	  med	  år	  2014	  gjøres	  følgende	  endring	  i	  samlagsskytingen	  for	  ungdomsklassene	  på	  
Landsskytterstevnet	  og	  landsdelskretsstevnene:	  



	  
Det	  foretas	  ikke	  uttak	  av	  skyttere	  til	  samlagsskyting	  for	  ungdomsklassene	  i	  samlagene.	  
Uttaket	  av	  samlagslaget	  skjer	  ved	  at	  man	  benytter	  resultatene	  på	  innledende	  25-‐skudd	  på	  
det	  aktuelle	  stevnet	  som	  uttaksgrunnlag.	  De	  to	  beste	  skytterne	  i	  klasse	  R/ER,	  og	  de	  to	  beste	  
skytterne	  Juniorklassen,	  utgjør	  samlagets	  lag	  på	  samlagsskytingen.	  Norges	  Skytterstyre	  gis,	  
med	  disse	  hovedprinsipper	  som	  utgangspunkt,	  i	  oppdrag	  å	  endre	  regelverket	  i	  Skytterbokas	  
kapittel	  11.	  	  	  
	  
	  
DFSU	  sin	  anbefaling:	  
	  
DFSU	  støtter	  prinsippene	  i	  administrasjonens	  forslag	  til	  vedtak	  for	  en	  ny	  gjennomføring	  av	  
samlagsskytingen	  for	  ungdomsklassene	  fra	  og	  med	  år	  2014.	  
	  
	  
	  
	  
	  
Sak	  7/2013	   Landslotteri	  2014	  -‐	  formål	  
	  
Saksopplysninger:	  
Norges	  Skytterstyre	  vedtok	  I	  sak	  7/2013	  å	  ikke	  avholde	  Landslotteri	  I	  2013.	  
Administrasjonen	  skal	  legge	  frem	  et	  forslag	  til	  konsept	  for	  lotteri	  i	  2014.	  DFSU	  inviteres	  til	  å	  
komme	  med	  lotteriet,	  og	  komme	  med	  forslag	  til	  formål	  for	  lotteriet.	  
	  
Viser	  her	  også	  til	  sak	  2/2013	  i	  DFSU.	  	  
	  
	  
Vedtak	  	  
	  
Saken	  utsettes	  til	  neste	  møte.	  
	  
	  
	  
	  
Sak	  8/2013	   Ungdomsledertreff	  2013	  
	  
Saksopplysninger:	  
Arbeidsgruppen	  la	  frem	  sitt	  forslag	  til	  program	  for	  Ungdomsledertreff	  på	  LS	  2013.	  Forslaget	  
ble	  drøftet,	  og	  det	  kom	  noen	  innspill	  som	  arbeides	  videre	  med	  til	  neste	  møte.	  	  
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  arbeider	  videre	  med	  program	  for	  Ungdomsledertreff	  2013	  frem	  til	  neste	  møte.	  
	  
	  
	  
	  
	  



Sak	  9/2013	   Tingsak:	  Forslag	  om	  å	  flytte	  klasse	  1	  fra	  100m	  til	  200m	  
	  
Saksopplysninger	  
Geir	  H.	  Stølen,	  Kvinesdal	  skytterlag	  fremmer	  gjennom	  Vest-‐Agder	  skyttersamlag	  forslag	  om	  at	  klasse	  1	  
flyttes	  fra	  200	  m	  til	  100	  m.	  Forslaget	  inneholder	  videre	  en	  beskrivelse	  om	  at	  skyttere	  i	  denne	  klassen	  fritt	  
kan	  velge	  mellom	  kaliber	  .22	  og	  6,5mm,	  og	  om	  at	  de	  skal	  delta	  i	  finfelt.	  Forslaget	  er	  enstemmig	  støttet	  
av	  Vest-‐Agder	  skyttersamlags	  ombudsmøte.	  
	  
Forslagsstilleren	   begrunner	   forslaget	  med	   et	   ønske	   om	   å	   rekruttere	   flere	   foreldre.	   Det	   er	   for	   mange	  
nybegynnere	  en	  for	  stor	  overgang	  å	  gå	  fra	  kaliber	  .22	  skyting	  innendørs	  til	  6,5	  mm	  med	  smell	  og	  rekyl	  på	  
200	  m	  utendørs.	  Gleden	  ved	  å	  skyte	  reduseres	  samtidig	  som	  kostnadene	  øker.	  Det	  kan	  da	  lett	  bli	  til	  at	  
både	  barn	  og	  foreldre	  forsvinner.	  	  	  	  	  
	  
Ved	  de	  regionale	  seminarene	  de	  to	  siste	  år	  har	  tema	  voksenrekruttering	  blitt	  drøftet.	  En	  
oppsummering	  av	  gruppediskusjoner	  viser	  at	  Nord	  Norge	  og	  Midt	  Norge	  landsdeler	  ønsker	  å	  utvide	  
aspirantklassen	  slik	  at	  den	  omfatter	  alle	  aldersgrupper.	  	  De	  øvrige	  landsdeler	  ønsker	  i	  stedet	  å	  flytte	  
klasse	  1	  til	  100	  m.	  	  
	  
Drøfting	  	  
Voksenrekruttering	  er	  et	  satsingsområde	  i	  Langtidsplan	  2012	  –	  2016,	  med	  en	  målsetning	  om	  3	  %	  
økning	  av	  antallet	  skyttere	  som	  er	  18	  år	  og	  eldre.	  Ett	  av	  tiltakene	  i	  Langtidsplanen	  for	  å	  nå	  denne	  
målsetningen	  er	  å	  vurdere	  klassestruktur	  og	  program,	  noe	  dette	  forslaget	  tar	  tak	  i.	  	  	  
	  
Sett	  ut	  fra	  et	  rent	  rekrutteringsperspektiv	  synes	  betingelsene	  for	  voksenrekruttering	  å	  være	  
vesentlig	  bedre	  med	  et	  skyteprogram	  på	  100	  m	  framfor	  på	  2/300	  m.	  Forslagsstillerens	  argumenter	  
om	  en	  mer	  naturlig	  og	  enklere	  overgang	  fra	  innendørs-‐	  til	  utendørsskyting	  støttes.	  Det	  samme	  
gjelder	  for	  synspunktene	  om	  kostnadsreduksjoner,	  og	  om	  det	  å	  skyte	  med	  et	  våpen	  med	  mindre	  
smell	  og	  rekyl.	  I	  denne	  sammenheng	  vil	  ikke	  minst	  muligheten	  for	  å	  benytte	  skytterlagets	  
utlånsvåpen	  i	  kaliber	  .22	  være	  en	  viktig	  kostnadsreduserende	  faktor.	  Trolig	  vil	  tilrettelegging	  for	  
rekruttering	  av	  hele	  familier	  også	  bli	  bedre	  når	  hele	  familien	  kan	  ligge	  side	  ved	  side	  på	  samme	  
standplass.	  Muligens	  vil	  i	  tillegg	  en	  litt	  enklere	  skive	  på	  100	  m	  sammenliknet	  med	  2/300	  m	  gi	  en	  mer	  
positiv	  opplevelse	  gjennom	  om	  økt	  oppfatning	  av	  mestring.	  	  
	  
I	  feltskyting	  bør	  en	  flytting	  av	  klasse	  1	  til	  100	  m	  gi	  den	  naturlige	  konsekvens	  at	  klassen	  skyter	  finfelt.	  
Dette	  vil	  samtidig	  være	  en	  enklere	  innfallsport	  til	  feltskytingen	  enn	  dagens	  ordning	  der	  voksne	  
nybegynnere	  må	  starte	  rett	  på	  grovfelt.	  	  
	  
Stang-‐	  og	  felthurtigskyting	  krever	  grovkaliber,	  et	  kaliber	  det	  antas	  at	  ikke	  alle	  skytterne	  vil	  benytte	  
når	  kaliber	  .22	  er	  tillatt.	  Klasse	  1	  må	  likevel,	  på	  lik	  linje	  med	  klasse	  Junior,	  kunne	  få	  skyte	  disse	  
øvelsene	  med	  grovkaliber	  om	  de	  ønsker	  å	  prøve	  seg.	  	  	  
	  
Det	  er	  vesentlig	  at	  klasse	  1	  er	  en	  trivselsklasse.	  Klassesettingskrav	  er	  i	  denne	  sammenheng	  en	  viktig	  
faktor	  for	  å	  lykkes	  med	  en	  voksenrekrutteringsklasse.	  Her	  må	  vektingen	  mellom	  behovet	  for	  å	  ha	  
tilstrekkelig	  skyteferdighet	  til	  å	  beherske	  neste	  nivå	  ses	  opp	  mot	  breddefilosofien	  der	  de	  beste	  
gjennom	  klassesettingen	  rykker	  opp	  for	  å	  utjevne	  nivåforskjellene	  i	  klassen.	  Det	  er	  flere	  forhold	  som	  
tilsier	  at	  det	  bør	  være	  et	  relativt	  høyt	  krav	  til	  opprykk	  fra	  klassen.	  	  For	  gruppen	  med	  foreldre	  vil	  det	  
være	  uheldig	  om	  de	  må	  anskaffe	  våpen	  til	  eget	  bruk	  samtidig	  som	  de	  ønsker	  å	  prioritere	  kjøp	  av	  
våpen	  til	  barna.	  Derfor	  bør	  opprykkskravet	  være	  så	  høyt	  at	  voksne	  nybegynnere	  med	  normal	  
læringskurve	  og	  deltakelse	  i	  stevner	  kan	  holde	  seg	  i	  klasse	  1	  og	  konkurrere	  med	  lagsvåpen	  i	  kaliber	  
.22	  over	  noen	  år.	  Videre	  vil	  det	  være	  gunstig	  om	  skytter	  kan	  benytte	  tid	  til	  å	  bli	  aktive	  i	  klasse	  1	  før	  
opprykk,	  noe	  som	  trolig	  øker	  muligheten	  for	  at	  de	  fortsetter	  etterpå.	  Et	  klassesettingskrav	  så	  høyt	  
som	  248	  synes	  relevant	  for	  å	  oppnå	  disse	  effekter.	  	  
	  



Uten	  at	  det	  foreslås	  i	  denne	  omgang	  kan	  man	  også	  tenke	  seg	  at	  klasse	  1	  skal	  være	  en	  klasse	  der	  det	  
ikke	  er	  krav	  om	  opprykk.	  De	  som	  ønsker	  seg	  videre	  må	  melde	  seg	  opp	  i	  en	  høyere	  klasse	  frivillig.	  
Videre	  kan	  det	  også	  på	  sikt	  være	  et	  alternativ	  om	  skyttere	  i	  klasse	  1	  alternativt	  kan	  velge	  klasse	  2	  fra	  
stevne	  til	  stevne,	  noe	  som	  i	  tilfellet	  gir	  en	  mer	  uoversiktlig	  klassestruktur.	  Dagens	  klasse	  2	  program	  
ble	  for	  øvrig	  benyttet	  av	  klasse	  1	  fram	  til	  og	  med	  2006.	  	  	  
	  
Det	  har	  vært	  synspunkter	  om	  at	  det	  er	  generelt	  dårligere	  kapasitet	  på	  100	  m	  sammenliknet	  med	  
2/300	  m.	  Dette	  argument	  bør	  imidlertid	  ikke	  være	  av	  avgjørende	  betydning	  for	  å	  flytte	  klasse	  1	  til	  
100	  m	  om	  man	  ser	  et	  økt	  rekrutteringspotensial	  blant	  voksne.	  Generelt	  anses	  kapasiteten	  
tilstrekkelig,	  men	  det	  kan	  nok	  bli	  til	  at	  man	  må	  skyte	  med	  noen	  flere	  lag	  på	  100	  m,	  og	  at	  man	  slik	  
sett	  får	  økt	  skjevhet	  mellom	  belastningen	  på	  100	  og	  2/300	  m.	  Dette	  bør	  likevel	  være	  noe	  
organisasjonen	  kan	  akseptere	  så	  lenge	  rekrutteringen	  øker!	  	  
	  
Det	  kan	  videre	  tenkes	  at	  noen	  voksne	  nybegynnere	  får	  en	  opplevelse	  av	  å	  være	  feilplassert	  når	  
deres	  jevnaldrende	  er	  på	  2/300	  m.	  Videre	  vil	  nok	  også	  de	  om	  ikke	  har	  egne	  barn	  som	  skyter	  på	  100	  
m	  ha	  mindre	  tilhørighet	  til	  det	  som	  foregår	  her.	  Samtidig	  er	  voksenrekruttering	  ungdomsutvalgenes	  
oppgave,	  og	  det	  vil	  forenkle	  arbeidet	  betraktelig	  når	  alle	  som	  faller	  inn	  under	  denne	  gruppen	  er	  
samlet	  på	  ett	  sted.	  	  
	  
	  
Administrasjonen	  anbefaler	  Norges	  Skytterstyre	  å	  fremme	  følgende	  forslag	  til	  vedtak	  for	  
Skyttertinget	  2013:	  	  	  
	  
1. Klasse	  1	  skyter	  fra	  sesongen	  2014	  baneskyting	  på	  100	  m	  og	  deltar	  i	  finfelt.	  I	  baneskytingen	  benyttes	  

skyteprogram	  som	  for	  klasse	  Rekrutt	  og	  Eldre	  Rekrutt	  med	  de	  samme	  skytetider.	  Klassen	  har	  ikke	  
eget	  mesterskap,	  men	  kan	  i	  åpne	  stevner	  skyte	  omgang	  frivillig.	  	  
	  

2. Alle	  godkjente	  kaliber	  og	  våpen	  i	  DFS	  kan	  benyttes,	  inklusive	  våpen	  godkjent	  kun	  for	  
ungdomsklassene.	  	  

	  

3. Norges	  Skytterstyre	  fastsetter	  endelig	  reglement	  for	  klasse	  1	  og	  klassesettingskrav	  til	  opprykk	  iht.	  
gjeldende	  praksis.	  	  

	  
	  
Drøfting	  i	  DFSU:	  	  
DFSU	  ser	  positivt	  på	  alle	  tiltak	  som	  kan	  styrke	  voksenrekrutteringen.	  Utvalget	  diskuterte	  i	  tillegg	  
relativt	  omfattende	  effekter	  av	  å	  utvide	  aspirantklasse	  til	  også	  å	  omfatte	  voksne	  nybegynnere,	  
der	  skytterne	  ble	  gitt	  en	  fleksibel	  ordning	  slik	  at	  de	  kunne	  velge	  mellom	  aspirantklassen	  og	  
klasse	  1	  fra	  stevne	  til	  stevne.	  Utvalget	  endte	  imidlertid	  opp	  med	  å	  støtte	  administrasjonens	  
forslag,	  men	  da	  som	  en	  prøveordning	  i	  to	  år.	  Utvalget	  vil	  deretter	  benytte	  erfaringene	  fra	  
prøveordningen	  til	  en	  helhetlig	  vurdering	  av	  klassestrukturen	  for	  voksne	  nybegynnere.	  Ref.	  
Langtidsplan	  pkt.	  7.4.	  	  
	  
	  
DFSU	  sin	  anbefaling:	  
	  
DFSU	  støtter	  administrasjonens	  forslag	  med	  et	  tillegg	  om	  at	  endringen	  gjøres	  som	  en	  
prøveordning	  for	  2014	  –	  2015.	  	  
	  
	  
	  
	  



Sak	  10/2013	   Budsjett	  2015	  
	  
Saksopplysninger:	  
Admininstrasjonen	  gikk	  gjennom	  forslag	  til	  budsjett	  2015	  iht.	  til	  ny	  budsjettmodell.	  	  
	  
Drøfting:	  
Forslag	  til	  budsjett	  2015	  for	  post	  17	  –	  Ungdom	  og	  rekruttering	  –	  samordnes	  med	  økonomisk	  
prognose	  i	  langtidsplanen	  og	  ny	  budsjettmodell.	  	  
	  
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  anbefaler	  administrasjonen	  sitt	  forslag	  til	  budsjett	  2015,	  og	  oversender	  det	  til	  
Norges	  Skytterstyre	  for	  videre	  behandling.	  
	  
	  
	  
Sak	  11/2013	   Tingsak:	  Forslag	  om	  endring	  av	  premieringesregler	  i	  DFS	  
	  
	  
Saksopplysninger	  
I	  dagens	  regelverk	  er	  det	  tillatt	  med	  premiering	  på	  25-‐skudd,	  såfremt	  det	  benyttes	  
gjenstandspremier	  for	  minst	  1/3	  av	  deltakerne.	  Det	  er	  ikke	  åpnet	  for	  pengepremiering	  på	  
25-‐skudd.	  Dette	  ble	  diskutert	  på	  Skyttertinget	  i	  2009,	  og	  det	  var	  nettopp	  breddetanken	  og	  
det	  faktum	  at	  det	  statistisk	  er	  flere	  som	  får	  premier	  når	  premieringen	  deles	  i	  to	  grupper	  
som	  var	  utslagsgivende	  for	  Skyttertingets	  enstemmige	  vedtak	  i	  2009.	  
	  
Nordmør	  skyttersamlag	  og	  Fosen	  skyttersamlag	  fremmet	  to	  uavhengige	  forslag	  til	  
Skyttertinget	  2012	  (sak	  9)	  angående	  pengepremieringssystemet	  i	  bane-‐	  og	  innendørsskyting	  
i	  DFS.	  Saken	  ble	  vedtatt	  utsatt	  og	  oversendt	  Rådgivende	  utvalg	  for	  ytterligere	  utredning.	  
	  
Rådgivende	  utvalg	  har	  ferdigbehandlet	  saken,	  og	  konkludert	  med	  at	  det	  kan	  være	  verd	  å	  
prøve	  en	  endring	  av	  premieringssystemet	  lik	  forslaget	  til	  Nordmør,	  hvor	  arrangører	  kan	  
velge	  om	  de	  vil	  benytte	  premiering	  på	  15-‐	  og	  10-‐skudd	  (2	  premiegrupper)	  eller	  på	  25-‐
skudden	  samlet	  (1	  premiegruppe).	  Rådgivende	  utvalg	  foreslår	  at	  dersom	  det	  benyttes	  25-‐
skuddspremiering	  i	  klasse	  R,	  ER	  og	  J,	  skal	  det	  være	  premie	  til	  halvparten	  av	  deltakerne.	  
Det	  foreslås	  at	  ordningen	  gis	  en	  prøvetid	  på	  2	  år	  fra	  01.01.14.	  
	  
Drøfting	   	  
Intensjonen	  med	  dagens	  premiesystem	  er	  at	  ved	  å	  premiere	  15-‐	  og	  10-‐skudd	  hver	  for	  seg,	  
vil	  statistisk	  sett	  flere	  skyttere	  få	  premie,	  noe	  som	  anses	  å	  være	  motiverende	  for	  skyttere	  
flest.	  Dette	  samsvarer	  med	  den	  breddefilosofien	  vi	  har	  i	  DFS.	  Samtidig	  vil	  det	  fortsatt	  være	  
de	  beste	  på	  hele	  programmet	  som	  normalt	  vil	  ende	  opp	  med	  mest	  premier.	  	  
Ved	  at	  det	  skilles	  på	  15-‐skudds	  –	  og	  10-‐skudd	  premiering	  slik	  som	  i	  dag,	  sørger	  man	  også	  for	  
at	  skytterne	  får	  motivasjon	  for	  å	  fullføre	  25-‐skudden,	  selv	  om	  man	  skulle	  ha	  mislyktes	  på	  
15-‐skudden.	  	  
	  
Begge	  de	  to	  innsendte	  forslagene	  til	  Skyttertinget	  i	  2012	  har	  imidlertid	  bakgrunn	  i	  noen	  
uheldige	  konsekvenser	  ved	  15-‐	  og	  10-‐skudds	  premiering,	  der	  skyttere	  har	  fått	  



topplasseringer	  i	  mesterskapet,	  uten	  at	  de	  har	  fått	  pengepremier.	  Dette	  kan	  skje	  med	  
dagens	  regelverk,	  spesielt	  i	  klasser	  med	  god	  skyting	  og	  lav	  deltakelse.	  Inntrykket	  er	  
imidlertid	  at	  dette	  hender	  veldig	  sjelden,	  og	  må	  regnes	  som	  unntak.	  
	  
Rådgivende	  utvalgs	  forslag	  støtter	  opp	  om	  Nordmørs	  forslag,	  men	  ser	  også	  de	  uheldige	  
konsekvensene	  med	  at	  færre	  skyttere	  får	  pengepremier	  ved	  dette	  forslaget.	  Utvalgets	  
forslag	  om	  at	  ungdomsklassene	  skal	  premieres	  med	  50%	  ved	  bruk	  av	  25-‐skuddspremiering	  
ansees	  derfor	  som	  et	  godt	  virkemiddel	  for	  å	  hindre	  dette.	  Dette	  bør	  også	  vurderes	  for	  de	  
øvrige	  klassene	  om	  25-‐skuddspremiering	  vedtas.	  	  
	  
	  
	  
Konklusjon	  
Administrasjonen	  er	  fortsatt	  av	  den	  oppfatning	  at	  dagens	  premiesystem	  fungerer	  
tilfredsstillende,	  og	  at	  skytterne	  stort	  sett	  er	  fornøyde	  med	  regelverket.	  I	  et	  hvert	  
premiesystem	  vil	  det	  kunne	  forekomme	  uheldige	  forhold	  og	  konsekvenser.	  Nettopp	  av	  den	  
grunn	  er	  det	  viktig	  å	  holde	  fokus	  på	  organisasjonens	  grunnleggende	  prinsipper	  om	  at	  vi	  er	  
og	  skal	  være	  en	  breddeorganisasjon.	  Med	  dette	  i	  tankene	  ønsker	  administrasjonen	  å	  
beholde	  dagens	  regelverk.	  
	  
Administrasjonen	  anbefaler	  Norges	  Skytterstyre	  å	  fremme	  følgende	  forslag	  til	  vedtak	  for	  
Skyttertinget	  2013:	  	  	  
	  
Dagens	  regelverk	  for	  premiering	  beholdes.	  	  
	  
	  
	  
Vedtak	  	  
	  
DFSU	  støtter	  administrasjonens	  forslag	  til	  å	  beholde	  dagens	  regelverk	  for	  premiering.	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

Meldingssaker	  
	  

1. Status	  Sauer	  STR	  200	  Rekrutt.	  
2. 	  


